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PROTOKÓŁ 

z IV w kadencji 2024-2029 sesja Rady Miejskiej w Suchedniowie  

w dniu 29 sierpnia 2024 r. 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA POSIEDZENIU RADY 

lp nazwisko imie status podpis 

1 Dulemba Anna obecna   

2 Frątczak Lidia obecna   

3 Gałczyński Marek nieobecny   

4 Garbala Ewa obecna   

5 Kornecka Marta obecna   

6 Kowalik Izabela obecna   

7 Krogulec Waldemar obecny   

8 Lech Szymon obecny   

9 Maluszczak Tomasz obecny   

10 Miernik Dorota obecna   

11 Pająk Arkadiusz obecny   

12 Pałac Marcin obecny   

13 Salwa Anna obecna   

14 Uba Jacek obecny   

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka obecna   

 

obecni 14 

wszyscy 15 

procent 93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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PRZEBIEG OBRAD 

1. Otwarcie posiedzenia. 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Suchedniowie 

 

Czas trwania obrad - godz.14:30 - 17:31 

 

Witając zebranych posiedzenie otworzyła i przewodniczyła mu Pani Lidia Frątczak - 

Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

 

 

Urząd Miasta i Gminy reprezentowali : 
p. Dariusz Miernik - Burmistrz MiG 

p. Magdalena Przyjemska – Sekretarz Gminy 

p. Dorota Dyka – Skarbnik Gminy 

 

Zaproszeni goście : 
p. Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego 

 

Przewodniczący Osiedli i Sołtysi. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Stwierdzono obecność 14 radnych. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej na sekretarza obrad powołała radną Ewę Garbala.  

4. Przyjęcie porządku obrad. 

4.a. odczytanie projektu porządku obrad, 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt porządku obrad sesji 

(projekt porządku obrad w załączeniu do protokołu).  

Do projektu porządku obrad nie wniesiono uwag i propozycji zmian.  

4.b. głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

głosowanie głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

5. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 
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Protokół z III sesji Rady Miejskiej został przyjęty przez Radę Miejską.  

głosowanie Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Miejskiej. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 
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12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

6. Wystąpienia zaproszonych gości. 

Pani Lidia Frątczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej : 

pragnę Państwa poinformować, że na dzisiejszej sesji mamy zaszczyt gościć wyjątkowego 

mieszkańca Naszej Gminy. Artystę, twórcę ludowego, rzeźbiarza Pana Włodzimierza Ciszka. 

Witamy Pana bardzo serdecznie. Pozwolicie Państwo, że oddam teraz głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki Pani Agnieszce Włodarczyk-Mazurek 

aby przedstawiła nam krótki rys działalności naszego lokalnego artysty. 

Pani Agnieszka Włodarczyk-Mazurek : 

Suchedniów otoczony lasami był zawsze dobrym miejscem do wytwarzania przedmiotów z drewna. 

Tym bardziej, że ziemia nigdy nie zachęcała do tego żeby uprawiać rolę ponieważ była bardzo złej 

jakości i jest. Dlatego bardzo dużo tu było tartaków, stolarni dużo większe kubaturowo niż                          

w innych miejscach województwa ponieważ było nas na to stać. Właśnie na tej ziemi w XIX  wieku 

powstał ośrodek zabawkarski. Początkowo były to wzory, które zapożyczyliśmy z ziemi Żywieckiej 

ale dość szybko został wypracowany własny indywidualny styl, forma, wzory i kolorystyka. Nawet 

w okresie międzywojennym była spółdzielnia w Łącznej gdzie skupowała różne przedmioty                          

z drewna. Pan Włodzimierz Ciszek nasz dzisiejszy Gość jest ostatnim już reprezentantem tego 

ośrodka ośrodka kieleckiego. Jest to rzecz bardzo wyjątkowa ponieważ Pan Włodzimierz 

podtrzymuje te tradycje zabawkarskie swojego rękodzieła swojej pracy. Nauczył się od swojego 

ojca Stanisława. Jest czynnym twórcą ludowym, należy do stowarzyszenia twórców ludowych 

w Polsce. Odebrał wiele prestiżowych nagród między innymi Jawor u źródeł Kultury. W tym roku 

wraz z Suchedniowskim Óśrodkiem Kultury był realizowany program mistrz tradycji ponieważ 

nieustannie szukamy następcy. Wykształciliśmy 15 suchedniowian, którzy mam nadzieję nauczyli 

się tego fachu i będą go kontynuować, ale największa nagroda jaką Pan Włodzimierz Ciszek mógł 

otrzymać przyszła wiosną tego roku.  Narodowy Instytut Dziedzictwa nagrodził go wpisem                        

na krajową listę niematerialnego dziedzictwa kultury. Jest to lista powiązana z listą UNESCO czyli 

jest to największy honor i zaszczyt dla takiego twórcy być na takiej liście. Zjawisko zabawki 

drewnianej Łączna-Ostojów na tej liście się znajduje. W Województwie Świętokrzyskim są tylko 

trzy takie wpisy. Pana Ciszka był drugi ponieważ po nim jeszcze otrzymała go Lucyna Kozłowska 

ze Skarżyska-Kamiennej, czyli nasza sąsiadka. Obecnie również w Suchedniowskim Ośrodku 

Kultury realizowany jest program “pobaw się ze mną dziadku konikiem drewnianym”. Jest to 

projekt, który ma uczyć dzieci zapoznawać ich zabawką ludową, trochę ją one same wytwarzają,  
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trochę się bawią, trochę poznają historii. Jest to projekt kierowany do dzieci przedszkolnych                         

i wczesnoszkolnych, który cały czas trwa, nawet dzisiaj będą jeszcze warsztaty. Miejsce 

warsztatowe dla dzieci nazywa się ludowo-zabawowo. Jest to niezwykłe miejsce bo stworzone                      

z ogromną miłością i pasją do sztuki ludowej i do zabawki drewnianej i na pewno bardzo chętnie 

wszystkich mieszkańców zaprasza, gości zaprasza, którzy przyjeżdżają do Suchedniowa. Z tego 

miejsca chciałabym  bardzo serdecznie pogratulować i życzyć Panu Włodzimierzowi Ciszkowi 

zdrowia, wytrwałości w tworzeniu tych zabawek lodowych i następcy żeby ktoś to mógł 

kontynuować. 

Uroczystego uhonorowania Pana Włodzimierza Ciszka dokonali Burmistrz Miasta i Gminy – Pan 

Dariusz Miernik, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Pani Anna Salwa i Przewodnicząca 

Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Turystyki – Pani Agnieszka Włodarczyk-

Mazurek.  

 

Pani Anna Salwa: 

odczytała tekst, który znalazł się na pamiątkowym grawertonie, wręczony uhonorowanemu, który 

brzmi “Pan Mistrz Tradycji Włodzimierz Ciszek. Wyrazy uznania za ochronę lokalnej tradycji                                

i dziedzictwa kulturowego poprzez pasję tworzenia zabawek ludowych. Gratulujemy znakomitego 

dorobku. Cieszymy się, że Pana praca artystyczna zabawkarstwo drewniane ośrodka Łączna-

Ostojów została doceniona wpisem na krajową listę niematerialnego dziedzictwa kulturowego. 

pielęgnując tę tradycję staje się pan inspiracją i wzorem dla kolejnych pokoleń. Życzymy dalszych 

sukcesów i poczucia spełnienia w tworzeniu rękodzieła ludowego.” Serdecznie gratuluję życzę 

dalszych kreatywnych pomysłów aby przynosił Pan chlubę Naszemu Miastu i satysfakcje z pracy.  

 

Pan Włodzimierz Ciszek : 

dziękuję bardzo za wyróżnienie i docenienie moich mojej pracy ale przede wszystkim docenienie 

tych, którzy przed laty wykonywali te zabawki na tym terenie właśnie Łączna-Ostojów. Niestety 

już nieżyjących. Szkoda, że ja jestem ostatni i nie mam następcy jeszcze ale może ktoś 

jednak przejmie tą tradycję. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

mam nadzieję, że następców uda się wyszkolić. Mistrz nauczy. Dziękujemy za promocję 

Suchedniowa, za promocję naszego region. Życzymy wiele zdrowia na dalsze lata. 

 

Pani Dorota Miernik – radna : 

ja jako przedstawicielka okręgu, z którego pochodzimy, twoja koleżanka ze szkoły również 

serdecznie Ci gratuluję i przyłączam się do tych wszystkich życzeń. Jako osoba publiczna, 
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jako wasza radna rozpowszechniam tą wiadomość, że wśród Nas, wśród mieszkańców Ostojowa, 

wśród mieszkańców Gminy jest taki Mistrz. Wszystkiego najlepszego Włodku. 

Po uhonorowaniu artysty ludowego Pana Włodzimierza Ciszka przystąpiono do wystapień 

zaproszonych gości.  

Pan Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego : 

proszę Państwa kilka słów na temat tego co od czerwca się dzieje w Powiecie. 

-  absolutorium i wotum zaufania Staroście i Zarządowi zostało udzielone ; 

- w czasie kiedy byłem na Państwa sesji wpłynęły wnioski, które Państwo złożyli. Te wnioski moim 

zwyczajem pisze w formie pisemnej,  przekazuje na ręce Pana Starosty. Chodziło tutaj o ulicę 

Langiewicza i wykoszenie ale dołożyłem również Mostki od rogatki w dół przy zalewie; 

- drugi taki temat, który był to zapytanie Pani Ewa Garbala,  instalacja lustra przy zjeździe z ulicy 

Źródłowej do ulicy Leśnej. Tam jest potrzeba opracowania organizacji ruchu. Ponieważ to złożyła  

w lipcu, nie mam jeszcze na dzień dzisiejszy informacji jak to jeszcze będzie realizowane.                                      

W poniedziałek mam dyżur w godzinach popołudniowych, będę na ten temat rozmawiał z Panem 

Starostą. Zarząd Dróg Powiatowych udzielił informacji, że nie mogą wykosić trawy przy ulicy 

Żeromskiego bo teren został udostępniony na czas trwania inwestycji a po lewej stronie ta trawa 

rośnie sobie spokojnie. Natomiast jeśli chodzi o Mostki udzielono mi odpowiedzi, że nie ma 

środków finansowych. Tutaj ukłon do Pana Burmistrza aby sprawy związane z budową chodnika na 

ulicy Langiewicza dopiąć do końca, bo po prostu nie mam do końca takich formalnych czy 

prawnych możliwości. W sprawie tego organizacji ruchu na ulicy Leśnej i skrzyżowania z ulicą 

Źródłową gdzie byłaby wtedy możliwość ustawienia tego lustra jak się zjeżdża z ulicy Źródłowej. 

Nie wiem czy był kontakt, bo nie miałem takiej wiedzy z Panem Burmistrzem bo to powołanie 

komisji musi się odbyć z udziałem przedstawicieli miasta. To miasto jest zarządzającym tym 

odcinkiem dróg;  

- w temacie przebudowy przejazdu kolejowego w linii kolejowej Skarżysko-Kamienna – Kozłów, 

budowy tunelu i przejścia dla pieszych. Po poniedziałkowym spotkaniu z Panem Tadeuszem 

Bałchanowskim mamy informację, że jest porozumienie, które jeszcze podlega negocjacją również 

z Burmistrzem Suchedniowa. Projekt przewiduje realizację zadania w latach 2025-2028. Ze strony 

Powiatu mamy przygotowaną dokumentację na drogę od Bugaja do tego cmentarza przy torach 

kolejowych, tej drugiej części. Czekamy w tej chwili na wszystkie niezbędne uzgodnienia.                         

W budżecie, w WPF-ie jest to zadanie wpisane również na rok 2025-27;  

- jestem po rozmowie ze Starostą Arturem Berusem, w sprawie zadania które znajdzie się już                         

w budżecie roku 2025. Chodzi o przebudowę ulicy Bodzentyńskiej do ulicy Niskiej na tym 

kawałeczku gdzie przy większych opadach deszczu stoją zastoiny wody. Tu jeszcze składam 

podziękowanie na ręce Pana kierownika Pawła Koci za to, że utrzymują odpływy w stanie 

gotowości. Najczęściej ta woda już nie stoi tak kiedyś, że na pół ulicy. Niemniej jednak 

jest taka potrzeba żeby to uporządkować wraz z odprowadzeniem wody. Sugestia moja była taka 
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żeby rozważyć budowę ronda na skrzyżowaniu ulic Bodzentyńskiej, Bugaj 

i Kościelnej przy poczcie.  

- następny wniosek, który został złożony to jest projekt i budowa ulicy Jasnej w Suchedniowie.; 

- rozstrzygnięto przetargi w Powiecie Skarżyskim. Przetarg na drogę w Sorbinie, która kosztowała 

prawie 8 milionów 360 tys. zł; 

- równocześnie zmniejszyliśmy trochę środki finansowe na ul. Tysiąclecia po przetargu; 

- z istotnych takich rzeczy,  która tyczy naszej młodzieży informuje Państwa że Rada Powiatu 

przyjęła oświadczenie w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkład własny 

wysokości 1 mln 570 tys. zł na przebudowę i rozbudowę Centrum Kształcenia Praktycznego przy 

Zespole Szkół Technicznych na alei Tysiąclecia. Całość projektu w tej sprawie to jest prawie                             

10 milionów złotych. Mam nadzieję, że ten projekt zostanie zaakceptowany w Ministerstwa 

Edukacji Narodowej jeszcze w tym roku. Wówczas  będziemy mogli przystąpić do prac 

projektowych i stworzyć warunki godne 21 wieku do nauki przedmiotów zawodowych naszej 

młodzieży. 

 

Pani Ewa Antosik – Przewodnicząca Osiedla Nr 5 : 

- Panie Burmistrzu, proszę sie przejść na ul. Cmentarną. Tam jest jedno wysypisko śmieci.                            

Ja chowając męża ksiądz ode mnie pobrał 4400 zł bo odpowiada, że na wywóz śmieci. 

Jak to wygląda, nie wstydzi się Pan jako gospodarz miasta. Tam różnie ludzie przyjeżdżają                            

na cmentarz. Ja proszę żeby Pan Burmistrz załatwił tą sprawę; 

- druga sprawa, były koszone rowy na ulicy Warszawskiej. Jestem ciekawa dlaczego na ulicach 

Partyzantów, Młynarskiej nie było pokoszone, nawet na ulicy Harcerskiej; 

- jeszcze najważniejsze Panie Burmistrzu, bardzo proszę odbierać telefon. Ja przeważnie 

dzwonię w piątek; 

 

- chciałam poruszyć sprawę tablicy na Warszawskiej. Tablica jest metalowa, co się tam powiesi                                      

to się wszystko zrywa na tej tablicy. Proszę zrobić tablicę z prawdziwego zdarzenia, albo na tą 

tablicę jakiś drewno, czy jakieś sklejki przykręcić żeby można było przypinać te ogłoszenia; 

- sprawa ulicy Młynarskiej. Rozmawiałam z Panem na ten temat, ale tam coś trzeba zrobić, bo ta 

woda z siódemki wszystko spływa na ulicę Młynarską. Tam już po prostu w butach nie można 

chodzić, bo tak są wypłukane te kamienie. Dziwię się, że jeszcze kto nogi nie złamał bo tam 

są takie wielkie rowy. Bardzo bym prosiła żeby Pan coś w tym kierunku zrobił. 

 

Pani Dorota Miernik – radna : 

Panie Przewodniczący, chciałam zapytać jak się posuwają sprawy z przekształceniem starej 

siódemki z drogi gminnej na drogę powiatową. Rozmawialiśmy o tym na spotkaniu w dniu 
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przekazywania kosiarki w Ostojowie. Pan Starosta nam to oznajmił, że powstaje zespół, tam już się 

ukonstytuował. Na jakim etapie to jest, jakie są szanse, w jakim terminie może być to zakończone.  

 

Pan Jerzy Żmijewski – Przewodniczący Rady Powiatu Skarżyskiego : 

procedura jest taka. Jest porozumienie najpierw między jednostkami samorządu terytorialnego. Oba 

organy stanowiące podejmują uchwałę o zmianie kategoryzacji dróg. Czyli miasto Suchedniów 

podejmuje uchwałę, że droga powiedzmy stara siódemka (numer i kilometraż) staje się drogą 

powiatową i to tyle. Natomiast Powiat podejmuje uchwałę, że ta droga stara siódemka staje się 

drogą powiatową. Zasada jest taka, że i w drugą stronę to samo. Jeżeli taka będzie wola władz 

miasta ulice Żeromskiego, Emilii Peck, Zagórska, te które są w dobrym stanie według mnie,                         

w równym kilometrażu Powiat podejmuje, że tracą one charakter drogi powiatowej. Miasto 

przyjmuje to na siebie. Porozumienie jest później podpisywane. Zasada jest taka,                                            

że te zmiany wprowadzane są z dniem 1 stycznia następnego roku. ale te uchwały do końca 

miesiąca września należałoby podjąć. Na dzień dzisiejszy Powiat nie przewiduje sesji Rady                              

w miesiącu wrześniu. Chyba, że będzie sesja na wniosek jeżeli taka byłaby wola Pana Burmistrza.  

Przewodniczący Rady Powiatu ma wtedy obowiązek zwołać sesję w ciągu 7 dni od daty kiedy 

wpłynie wniosek. 

7. Zgłoszenie wniosków i zapytań. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

- Panie Burmistrzu zwracają się do mnie mieszkańcy Krzyżki. Chcę przypomnieć sytuację, 

mieliśmy spotkanie z mieszkańcami 17 lipca br. i tam była poruszana kwestia poprawy 

nawierzchni tej drogi, która biegnie od ul. Koszykowej wzdłuż torów. Obiecane było,                               

że Pan Burmistrz zadysponuje, że będzie przywieziony destrukt i poprawi się tą drogę. 

Miałam nawet wczoraj telefony, że rzeczywiście tam jest stan fatalny drogi, a w obecnej 

letniej porze roku,  przy wysokiej temperaturze bardzo się kurzy, także wniosek                                  

i przypomnienie o poprawę nawierzchni drogi; 

-  druga sprawa, którą chciałam poruszyć. Wiem, że są przygotowane takie palety ze zdjętym 

eternitem. Z tego co kojarzę to taka akcja zabierania eternitu miała być na początku 

września. Czy jest to aktualne, czy mogę tak mieszkańców mojego okręgu informować ?  

Czy wykonawcy będą pamiętać, że takie sterty eternitu się też znajdują przy ulicy przy 

starej siódemce w Ostojowie ?  

Pani Izabela Kowalik – radna : 

Chciałabym złożyć interpelację. Moja interpelacja dotyczy naprawy nawierzchni drogi gminnej                  

z Michniowa do Krzyżki i ujęcia w budżecie Gminy na 2025 rok budowy tej drogi. W związku                     

z bardzo licznymi i wilelokrotnie przez lata ponawianymi zgłoszeniami mieszkańców Michniowa, 

zwracam sie z wnioskiem o naprawę nawierzchni drogi gminnej na odcinku długości ok. 1400 m                

z Michniowa do Krzyżki.  Ponadto wnioskuje też o ujęcie w budżecie Gminy na rok 2025 

kompleksowej budowy wyżej wymienionej drogi poprzez wykonanie nawierzchni z betonu 
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asfaltowego, chodnika i ścieżki rowerowej. Wspomniana droga ma obecnie nawierzchnie 

gruntowo-tłuczniową, która jest bardzo zniszczona. Duże nachylenie terenu sprawia, że nawożony 

tam co jakiś czas tłuczeń jest bardzo szybko wymywany przez deszcze. W tej chwili droga jest                         

w zasadzie całkowicie nieprzejezdna gdyż woda wypłukała kamienie i wyżłobiła ogromne doły                         

i koleiny. Niebezpieczne jest nawet piesze poruszanie się po podmytych skarpach na jej środku nie 

wspominając o grożącym zapadaniu się pojazdów, które próbowałyby tamtędy przejeżdżać. 

(interpelacja w załączeniu do protokołu) 

Pani Agnieszka Włodarczyk-Mazurek – radna : 

chciałam skorzystać z obecności Pana Przewodniczącego i zapytać się bo nie pamiętam dokładnie 

kiedy, ale już dość dawno były składane dwa pisma o ustawienie znaków drogowych. Jeden                         

na ulicy Kieleckiej za mostem i drugi przy zjeździe do McDonalda z ulicy Świerkowej. Chciałabym 

się dowiedzieć czy są już odpowiedzi albo kiedy one mogą być ? 

Pan Marcin Pałac – Wiceprzewodniczący RM : 

- chciałbym prosić o naprawę chodnika tutaj od ronda w stronę południową bo bardzo duża 

nierówność od przystanku tam w górkę jest, są bardzo duże nierówności w chodniku;  

- chciałem przypomnieć, że na ulicy Zagórskiej przy firmie Maxol jest nadłamany słup 

elektryczny o czym ja już mówiłem ale nadal jest złamany; 

- chcę bardzo podziękować za to, że został wyczyszczony chodnik na przy ulicy Zagórskiej 

od strony południowej bo był już tak bardzo zarośnięty nie wiem czy to zrobił powiat czy 

województwo ale mieszkańcy są bardzo wdzięczni, dziękuję bardzo. 

 

 

8. Udzielenie odpowiedzi na wniesione wnioski i zapytania. 

Pan Marcin Pałca – Wiceprzewodniczący RM: 

odczytał odpowiedź na interpelację radnego Szymona Lecha w sprawie inwestycji polegającej                    

na przebudowie drogi gminnej ul. Stokowiec złożonej w dniu 25.06.2024 r. (odpowiedź                                  

na interpelację z dn.09.07.2024r. Znak: GNI.7021.1.34.2024 w załączeniu do protokołu).  

Pani Anna Salwa – Wiceprzewodnicząca RM : 

- odczytała odpowiedź na interpelację radnej Anny Dulemba w sprawie nieruchomości nr ew geod. 

2396 położonej przy ul. Bodzentyńskiej (odpowiedź na interpelację z dn.02.07.2024 r. Znak: 

GNI.6236.11.2024 w załączeniu do protokołu); 

- odczytała odpowiedź na zapytanie radnej Anny Dulemba w sprawie opracowania miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego kopalni “Baranów” (odpowiedź na zapytanie                                           

z dn.05.07.2024 r. Znak: GNI.670.9.2024 w załączeniu do protokołu). 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz MiG : 
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- Szanowni Państwo, rozpocznę może od informacji która przekazana została przez Pana 

Jerzego Żmijewskiego. Jeżeli chodzi o chodnik na ulicy Langiewicza i chodnik na ulicy 

Żeromskiego. Muszę Państwu przypomnieć, że realizacja tych zadań to jest odbudowa tych 

urządzeń drogowych, czy tych elementów drogi po wykonanych robotach kanalizacyjnych. 

To nie była inwestycja, która polegała na budowie drogi czy budowie chodnika. To była 

odbudowa elementów drogi po wykonanych robotach kanalizacyjnych. Oczywiście plac 

budowy pod realizację zadania przekazany był przez Zarząd Dróg Powiatowych 

wykonawcy robót tych sanitarnych i przez tego wykonawcę robot sanitarnych był później 

oddany pod zarząd zarządcy drogi. Takie działania i takie procedury odbyły się i dzięki 

temu też został przeprowadzony odbiór techniczny tych wykonanych robot. Wykonanych 

robot kanalizacyjnych bo takie roboty Gmina realizowała. Oczywiście spotykamy się 

zarówno z radnymi jak i z wykonawcą robot,  z inspektorami nadzoru, którzy nadzorowali 

wykonywanie tych prac. Został spisany protokół w którym wskazaliśmy do usunięcia pewne 

usterki jeśli chodzi o chodniki i mam nadzieję, że część tych robót już zostało wykonanych. 

Myślę, że ogromna większość jest wykonana, tych robót które wskazaliśmy jako usterkowe. 

To nie jest tak, że te chodniki zostaną wybudowane (na przykład chodzi mi o Langiewicza) 

od podstaw, tylko zostanie to zabrukowane w miejscu gdzie chodnik był rozebrany żeby 

roboty kanalizacyjne można było przeprowadzić. Nie możemy tutaj liczyć na to, że zostanie 

odbudowany cały chodnik wzdłuż całego pasa drogowego. Oczywiście zwrócimy uwagę na 

na stan techniczny tych chodników. Nie odbyło się jeszcze spotkanie komisji 

bezpieczeństwa tak jak tutaj Pan Przewodniczący Rady Powiatu wspomniał. W takiej 

komisji bezpieczeństwa udział bierze przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji wydział 

ruchu drogowego i przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych oraz przedstawiciele 

wszystkich gmin z powiatu skarżyskiego. Ustalany jest termin gdzie drogi we wszystkich 

gminach zostają kontrolowane I wtedy te uwagi, które Państwo zgłaszacie fachowcy, że tak 

powiem analizują. Jak można to załatwić, jakie oznakowanie wprowadzić. Wiąże się to 

później ze zmianą projektu w organizacji ruchu, za który też odpowiada Starostwo i to 

wtedy dopiero można zmienić oznakowanie na drogach. W tej chwili jeszcze ta kontrola się 

nie odbyła. Myślę, że kończy się okres wakacyjny i na pewno taka komisja bezpieczeństwa 

zostanie powołana; 

- odbyło się w tym tygodniu spotkanie bo tutaj też informacja była o likwidacji przejazdu 

kolejowego w ciągu ulicy Bugaj-Langiewicza w Suchedniowie to jest przebudowa linii 

kolejowej nr 8 na odcinku Skarżysko Kielce Kozłów. Mieliśmy zawarte porozumienie 

trójstronne pomiędzy Powiatem Skarżyskim, Gminą Suchedniów i PKP PLK w sprawie 

przebudowy tego odcinka linii kolejowej a przy okazji przebudowie dróg położonych                       

w terenach kolejowych w sąsiedztwie tej linii. Przebudowa miała polegać na tym,                                  

że zostanie zlikwidowany przejazd kolejowy położony w poziomie szyn, a w to miejsce 

zostanie wybudowany przejazd dwupoziomowy (dla nas tunel a dla kolei wiadukt).                        

Pod tymi torami kolejowymi zostanie wybudowana droga,  która będzie drogą powiatową. 

Zakres obowiązków został podzielony w ten sposób, że tunel miał być wybudowany                          
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w wyniku przebudowy linii kolejowej przez PKP, odcinek drogi od ulicy Bugaj w kierunku 

cmentarza pozostawał do wybudowania poprzez Powiat Skarżyski, a odcinek drogi ulicy 

Stokowiec od ulicy Langiewicza do ulicy Szerokiej po stronie Gminy Suchedniów. Gmina 

opracowała już dokumentację projektową, posiada zezwolenie na realizację inwestycji 

drogowej na tym odcinku. Żeby stwierdzić jeszcze prawomocność tej tego pozwolenia                    

na budowę potrzebujemy jeszcze tylko otrzymania potwierdzenia, że jedna ze stron 

postępowania otrzymała to zawiadomienie o udzieleniu zezwolenia na realizację inwestycji 

drogowej. Niemniej jednak podjąłem taką decyzję i wystąpiliśmy z wnioskiem o dotacje na 

budowę tego odcinka drogi do rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Wniosek został 

złożony 2 dni temu. Mam nadzieję, że uda się zrealizować to zadanie pomimo tego, że to 

trudny temat. Prace projektowe trwają już kilka lat ale my jesteśmy elementem dużego 

projektu jeżeli chodzi o Gminę Suchedniów i o likwidację przejazdu w ciągu ulicy Bugaj-

Langiewicza. Innymi ważnymi elementami, które też związane są z opracowaniem tej 

dokumentacji to jest przebudowa wiaduktu kolejowego ulicy Leśnej, następnie przebudowa 

wiaduktu przy ulicy na Krzyżce, wybudowanie ścieżki pieszo-rowerowej na Berezowie przy 

przejeździe kolejowym. Jeżeli chodzi o przejazd kolejowy w ciągu ulic Bugaj-Langiewicza 

nasze porozumienie trójstronne, które mieliśmy zawarte z PKP traktowało, że do końca 

2023 roku zostaną zakończone prace projektowe i w 2024 roku te trzy podmioty, które 

zawarły porozumienie uzyskają pozwolenie na budowę i do końca 2027 roku zostanie 

zlikwidowany ten przejazd kolejowy i wybudowany ten odcinek dróg, o których tutaj dzisiaj 

mówiliśmy. Wiadomo, że to porozumienie nie jest już możliwe do zrealizowania. 

Dostaliśmy nowy projekt porozumienia i w tym tygodniu właśnie spotkaliśmy się                              

z przedstawicielami zarządu Powiatu Skarżyskiego i z dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych. Analizowaliśmy zapisy tego projektu porozumienia, wprowadziliśmy tam 

pewne swoje uwagi, zastrzeżenia. Jest zobowiązanie ze strony dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych, że jeszcze przeanalizuje to prawnik Powiatu i prawnik Gminy i Zarząd 

Powiatu Skarżyskiego prześle to porozumienie do Warszawy do zarządu spółki PKP PLK. 

Porozumienie będzie mogło być zawarte dopiero po akceptacji jego treści przez Radę 

Miejską w Suchedniowie w zakresie zobowiązania jakie składa gmina Suchedniów                          

i po akceptacji przez radnych Powiatu Skarżyskiego w zakresie zobowiązania Powiatu. 

Także na pewno do tego tematu będziemy wracać, temat jest cały czas żywy. Gmina 

Suchedniów jest najdalej zaawansowana jeśli chodzi o prace projektowe z tych trzech 

podmiotów, które mają zamiar dalej kontynuować to porozumienie; 

- na pewno fajnym pomysłem jest przebudowa ulicy Bugaj na odcinku od ulicy 

Bodzentyńskiej do ulicy Niskiej. Mamy ten problem, ulica odwadniana powierzchniowo                      

i wody odprowadzane są do parku. Już w czasie budowy tego parku, rewitalizacji tego 

terenu już wtedy spotykaliśmy się z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych i z członkiem 

zarządu Powiatu odpowiedzialnym za drogi. Analizowaliśmy jak to rozwiązać, jak wybronić 

się przed takim spływem wód w kierunku parku, są pewne propozycje. 
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Mam nadzieję, że przynajmniej opracowanie dokumentacji projektowej w przyszłym roku 

znajdzie się w budżecie Powiatu Skarżyskiego;  

- z tego co wiem na najbliższą sesję ma trafić propozycja wprowadzenia do budżetu Powiatu 

Skarżyskiego opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę ulicy Jasnej.  Tutaj te 

działania są prowadzone przez radnych powiatowych i też próbuje się w to włączyć, też 

interesuje się tymi tematami; 

- śmieci pod cmentarzem, napewno temat bardzo trudny. Szanowni Państwo, w ostatnim 

czasie faktycznie rozmawiałem z księdzem, prosiłem o wywóz tych śmieci, jest ich coraz 

więcej. Moje rozmowy nie przynoszą jakiegoś rezultatu, dlatego podjęliśmy decyzję,                       

że w tym miesiącu zostały wystosowane dwa pisma już do księdza proboszcza z prośbą                     

o dbanie o teren którym zarządza. Informujemy księdza Proboszcza jakie ma obowiązki, 

mam nadzieję, że on dokładnie wie jakie ma te obowiązki. Liczę na to, że w jakiś sposób 

trafimy do serca księdza i że tutaj zadba o porządek wokół cmentarza.  Śmieci jest mnóstwo 

nie tylko w sąsiedztwie cmentarza ale jest mnóstwo dzikich wysypisk śmieci gdzie musimy 

sobie z tym jakoś radzić. Powiadamiamy policję, ktora też próbuje nam pomagać                                 

w ustaleniu osób wywożących śmieci do lasu czy do jakichś miejsc pozostających poza 

terenem terenami zabudowy. Jest to problem, pomimo tego że odpady opakowaniowe 

zabierane są można powiedzieć spod bramy, czy spod drzwi mieszkania. Jest harmonogram 

wywozu tych odpadów i zgodnie z harmonogramem odbierane, to i tak te śmieci trafiają                       

w miejsca gdzie nie powinny się znajdować. Funkcjonuje punkt selektywnej zbiórki 

odpadów komunalnych gdzie można też samemu tam odpady dowieźć. Z księdzem                        

na pewno będę jeszcze rozmawiał jeżeli te dwa pisma, które wysłaliśmy nie przyniosą 

skutku. Na pewno będę go tutaj zapraszał, bądź umawiał się żeby się spotkać i żeby                            

w najbliższym czasie ten temat w jakiś sposób załatwić; 

- tablica ogłoszeń. Wracamy cały czas do tego tematu. Mam nadzieję, że w przyszłym roku 

w budżecie przeznaczymy jakieś środki, takie celowe które będą przeznaczone tylko                            

i wyłącznie na piaskowanie, malowanie i montaż tych tablic. Kolega Waldemar Krogulec 

kiedyś rozpoczął taką działalność, te materiały są zgromadzone w zakładzie Gospodarki 

Komunalnej, tylko jest problem finansowy żeby go dokończyć, zrealizować; 

- na ulicy Młynarskiej tak jak myśmy zrobili objazd, byłem na tej ulicy nawet dzisiaj jeszcze 

rozmawiałem z mieszkańcami. Po ostatnich opadach deszczu ten teren szczególnie tam już 

w końcówce ulicy jest rozmyta droga. Postaram się w przyszłym tygodniu tam zadziałać, 

skierować ludzi. Teraz mieliśmy problem bo nie mieliśmy tych swoich pracowników 

gospodarczych, wszyscy przebywali na urlopach. Miałem do pracy tylko jedną osobę,                        

od wczoraj chyba wróciła, w przyszłym tygodniu kolejne wracają także myślę, że już 

rozpoczniemy te prace w szerszym zakresie; 

- zamiana gruntów pod drogami, też był ten temat poruszony. Tak jak już wspominłem te 

rozmowy cały czas trwają z Powiatem Skarżyskim. W tej chwili tak jak Państwu mówiłem 

na posiedzeniach Komisji Rozwoju… teraz mamy taki czas gdzie gromadzimy dokumenty, 
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analizujemy stan prawny tych wszystkich działek, na których znajdują się drogi, które 

chcemy poddać tej zamianie. Jeżeli chodzi o Suchedniów mamy problem z dwoma 

działkami tutaj na starodorzu, bo jest tam kilka tych działek, na których zlokalizowana jest 

droga. Trudno będzie żeby do końca roku udało się tymi drogami zamienić, zobaczymy. 

Prace są prowadzone, będę Państwa informował na bieżąco o postępie tych prac; 

- jeżeli chodzi o poprawę drogi wzdłuż torów kolejowych od ulicy Koszykowej do Krzyżki. 

Faktycznie obiecałem, że tą drogę naprawię i dalej obiecuje. W tej chwili mamy niewiele 

tego destruktu. Na spotkaniu wiejskim mówiłem, że jak będziemy remontować tą drogę 

asfaltową na odcinku od starodroża do torów kolejowych to destrukt, który zostanie zostanie 

wykorzystany i wtedy poprawimy te drogi. Do tego czasu spróbuję poprawić tą 

przejezdność tymi materiałami jakimi w tej chwili dysponujemy; 

- myślę że do połowy miesiąca września będzie wywożony ten eternity, który mieszkańcy 

przygotowali na paletach i złożyli gdzieś tam w sąsiedztwie zjazdów na posesję. Jeśli dobrze 

pamiętam to mamy wywieźć 51 ton tego materiału. Zeby można było skorzystać z tego 

transport mieszkańcy składali wnioski do Gminy, informowali nas o tym ile tego eternitu 

mają zdjęte z dachu, ile potrzeba będzie od nich odebrać. Wiem, że ten transport już jest tak 

przygotowany, że mamy zamkniętą listę. Jeżeli jeszcze kolejne osoby będą się zgłaszać to 

już to chyba na kolejny rok będziemy te zamówienia zbierać. Trzeba się dowiedzieć, czy te 

osoby o których Państwo pytacie, czy one składały wniosek do Gminy o odbiór eternitu, czy 

to są jakieś nowe osoby, które jeszcze się z nami nie kontaktowały; 

- zwiększenie prędkości do 70 km/h na starodrożu. Myślę że to będzie trudny temat. Ja już 

próbowałem kiedyś rozmawiać w poprzedniej kadencji. Właśnie na komisji bezpieczeństwa 

taki wniosek był postawiony, nie wiem, ponowimy go,  zobaczymy jaka będzie odpowiedź 

Wydziału Ruchu Drogowego Komendy Powiatowej Policji; 

- interpelacja radnej Izabeli Kowalik w sprawie drogi. Nie wiem czy ma znamiona 

interpelacji to wystąpienie, ale na pewno jest wnioskiem do budżetu na rok przyszły. 

Droga zaliczona do kategorii dróg gminnych była poprawiona i ta przejezdność jej była 

fajna w czasie kiedy był budowany most w rejonie komisariatu. Wtedy wskazaliśmy 

wykonawcy, że tamtą drogę muszą nam udrożnić. Jest tam trudny teren, długi odcinek 

drogi. Akurat tam nie ma zabudowy, można w inny sposób skorzystać żeby dojechać                          

do Suchedniowa i na pewno szybszy jeśli chodzi o dojazd do Kielc. Będziemy się starali ten 

wniosek wziąć pod uwagę i uwzglęcnić w planowaniu budżetu; 

- oznakowanie taką McDonalda to cały czas ten sam temat. Była odmowna odpowiedź                                                

na ustawienie tam znaku zakazu parkowania, przeanalizuję jeszcze ten temat i odpowiem; 

- naprawa chodnika przy rondzie. Tak jak powiedziałem mam już pracowników                              

w przyszłym tygodniu, rozpoznam ten teren, ten problem, zobaczę co się tam da zrobić. 

Mam nadzieję, że to poprawimy; 
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-  słup przy ulicy Zagórskiej. Olądaliśmy ten słup i to już kilkakrotnie, nie ma tam żadnego 

zagrożenia i nikt z właścicieli tej linii energetycznej nie widzi problemu żeby ten słup już 

musiał zostać wymieniony. Tam faktycznie on prawdopodobnie został uderzony jakimś 

samochodem ciężarowym. Pewnie przy jakimś manewrze cofania ale jest obtłuczony, a nie 

jest złamany. Zdaniem właściciela sieci nie zagraża bezpieczeństwu; 

- koszenie poboczy dróg rozpoczniemy w najbliższym tygodniu rozpoczniemy, także proszę                     

o cierpliwość. 

 

Pani Marta Kornecka – radna : 

w sprawie tablic Pani Ewie chciałabym troszkę uzupełnić informacji, bo ja zgłaszałam o potrzebie 

tablic u nas na ulicy dokładnie 15 lipca br. Potrzebujemy trzy tablice żeby jedną wymienić koło 

sklepu u nasbo jest naprawdę tablica już bardzo zniszczona.  Jedną chciałabym żeby była przy ulicy 

Warszawskiej i rogu Jodłowej bo tam też sporo osób mieszka i przechodzi. Jedną chciałabym żeby 

była gdzieś w okolicach ulicy Młynarskiej. Potrzeba tablic jest zgłoszona. 

 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz : 

radny Szymon Lech materiał na dwie tablice zabrał do siebie na Stokowiec, także jeśli                               

dobrze pamiętam to mamy jeszcze materiał na 16 tablic. 

 

9. Informacja Burmistrza MiG z działalności pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 

Informację z działalności międzysesyjnej Burmistrza oraz Urzędu Miasta i Gminy                              

w Suchedniowie za okres od 25 czerwca 2024 r. do 29 sierpnia 2024 r. przedstawił Burmistrz 

Miasta i Gminy – Pan Dariusz Miernik (Informacja w załączeniu do protokołu).  

 

10. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie Suchedniów. 

10.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Magdalena Przyjemska – Sekrtetarz Gminy (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu).  

10.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projkecie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący 

Komisji. 

10.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano.  

10.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie Suchedniów. 
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głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia statutów sołectw w 
Gminie Suchedniów. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 
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13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 24/IV/2024 w sprawie uchwalenia statutów sołectw w Gminie Suchedniów stanowi 

załącznik do niniejszego ptorokołu. 

11. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutów osiedli w Gminie Suchedniów. 

11.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Magdalena Przyjemska – Sekrtetarz Gminy (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu).  

11.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projkecie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący 

Komisji. 

11.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

11.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia statutów osiedli w Gminie Suchedniów 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie uchwalenia statutów osiedli w Gminie 
Suchedniów 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 
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Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 25/IV/2024 w sprawie uchwalenia statutów osiedli w Gminie Suchedniów stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

12. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchedniów 

na lata 2024-2038. 

12.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Dyka–Skarbnik Gminy (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu). 

12.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji.  
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12.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

12.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2024 - 2038. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Suchedniów na lata 2024 - 2038. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 
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9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 26/IV/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Suchedniów na lata 2024 – 2038 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok. 

13.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Dyka–Skarbnik Gminy (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu). 

13.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji.  

13.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

13.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów 
na 2024 rok. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 27/IV/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Suchedniów na 2024 rok stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

14. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych przypadających Miastu                    

i Gminie Suchedniów lub jej jednostkom organizacyjnym, mających charakter 
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cywilnoprawny oraz określania warunków dopuszczalności pomocy publicznej                                    

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów                    

i osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

14.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Dorota Dyka–Skarbnik Gminy (projekt uchwały w załączeniu 

do protokołu). 

14.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji. 

14.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

14.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych przypadających 

Miastu i Gminie Suchedniów lub jej jednostkom organizacyjnym, mających charakter 

cywilnoprawny oraz określania warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób uprawnionych do 

udzielania tych ulg. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty 
należności pieniężnych przypadających Miastu i Gminie Suchedniów lub 
jej jednostkom organizacyjnym, mających charakter cywilnoprawny oraz 
określania warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, 
w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów 
i osób uprawnionych do udzielania tych ulg. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 
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PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota WSTRZYMAŁA SIĘ 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 28/IV/2024 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych przypadających 

Miastu i Gminie Suchedniów lub jej jednostkom organizacyjnym, mających charakter 

cywilnoprawny oraz określania warunków dopuszczalności pomocy publicznej                                    

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów                  

i osób uprawnionych do udzielania tych ulg stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

15. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. 

15.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 
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Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu).  

15.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Przewodniczący Komisji – Pan Waldemar Krogulec poinformował, że Komisja rozpatrując 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy wystąpiła 

z wnioskiem o zmianę okresu wydzierżawienia gruntu położonego przy ul. Dawidowicza                                

w Suchedniowie (dotyczy działki o numerze ewidencyjnym 6553/75). 

Komisja wnioskuje o zawarcie kolejnej umowy dzierżawy w formie bezprzetargowej                       

z dotychczasowym dzierżawcą  na okres 3 lat”. 

Za wnioskiem Komisji głosowało jednogłośnie 5 radnych (członków Komisji). 

15.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

15.d. głosowanie nad wnioskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego... "o zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy w formie bezprzetargowej z dotychczasowym dzierżawcą na okres 3 lat". 

głosowanie głosowanie nad wnioskiem Komisji Rozwoju Gospodarczego... "o zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy w formie bezprzetargowej z dotychczasowym 
dzierżawcą na okres 3 lat". 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

Wniosek Komisji został przyjęty przez Radę Miejską.  

Nastepnie przystąpiono do głosowania nad uchwałą (uwzględniającą wniosek Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego).  

15.e. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 
umowy dzierżawy. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 
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Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota ZA 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 29/IV/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym na 

rzecz użytkownika wieczystego, nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Suchedniów. 
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16.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu).  

16.b. opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Waldemar Krogulec – 

Przewodniczący Komisji. 

16.c. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący 

Komisji. 

16.d. dyskusja, 

Pani Dorota Miernik – radna : 

mam pytanie Panie Burmistrzu bo jest tu tak wyczerpująco przytoczony stan prawny i faktyczny 

sprawy. Brakuje mi jednej informacji żeby mieć pewność, że wszystkie warunki są spełnione. 

Mianowicie w akapicie trzecim od góry uzasadnienia jest podany   zapis “  jak stanowi art. 32 ust. 1 

ustawy o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość gruntowa oddana w użytkowanie wieczyste może być 

sprzedana wyłącznie użytkownikowi wieczystemu,  z zastrzeżeniem ust. 1 a i ust. 3. Sprzedaż nieruchomości 

gruntowej na rzecz jej użytkownika wieczystego nie może nastąpić przed upływem 10 lat od dnia zawarcia 

umowy o oddanie nieruchomości gruntowej w użytkowanie wieczyste.” Moje pytanie, bo ja nie znajduje 

tej informacji w uzasadnieniu, kiedy zawarta została ta umowa na  użytkowanie wieczyste. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

 ja w tej chwili nie potrafię przytoczyć dokładnie kiedy, ale na pewno ten warunek został spełniony. 

 

Pan Tomasz Maluszczak – radny : 

po tym co przedstawiła Pani Dorota Miernik wydaje mi się, że jest jeden z braków natury 

formalnej. Powinniśmy odłożyć to głosowanie. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

nie zgadzam się z tym że powinniśmy odłożyć to głosowanie bo wszystkie warunki które nałożone 

są przepisami ustawy zostały spełnione.  Szanowni Państwo na pewno byśmy nie przedkładali pod 

obrady komisji, później pod obrady sesji uchwały, gdzie nie byłby sprawdzony stan faktyczny i stan 

prawny tych nieruchomości. 

Pani Dorota Miernik – radna : 

musimy zachować tak zwaną ostrożność procesową i ja ze swojej strony zapowiadam nie zagłosuje 

za tą uchwałą.  

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 
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 ja tutaj potwierdzam Państwu, że te warunki wszystkie, które są narzucone przepisami ustawy 

o gospodarce nieruchomościami zostały sprawdzone i są spełnione. Także nie ma tutaj żadnych 

przesłanek ani zagrożeń, że ta uchwała została przygotowana błędnie bądź chcemy sprzedać 

nieruchomość, która nie wypełnia przepisów ustawy. 

Pani Anna Dulemba – radna : 

 

Panie Burmistrzu jeszcze ja mam tutaj pytanie żeby doprecyzować. Powiedział Pan, że jest tam 

kilku użytkowników wieczystych. Proszę o udzielenie Nam odpowiedzi ilu użytkownikom 

sprzedajemy bezprzetargowo, czy to tylko jeden użytkownik się zwrócił. Jaką mamy pewność,                     

że pozostali będą mieli zapewnione dojazdy albo będą po równo w jakiś sposób podzieleni. 

 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

macie pewność Szanowni Państwo, że wszystkim. Rozmawialiśmy o tym na komisji. Spotykaliśmy 

się ze wszystkimi tymi użytkownikami. Oni użytkują to wspólnie w tej chwili i każdy będzie musiał 

z niej korzystać na takich samych zasadach jak dotychczas żeby dojeżdżać do swoich 

nieruchomości. Szanowni Państwo ja mam wniosek w takim razie do Państwa.  Proponuję żeby                       

od najbliższego posiedzenia Rady żebyśmy się spotykali od rana i żeby się sesję odbywały                   

od rana. Wtedy będziecie mieć dostęp do wszystkich dokumentów do wszystkich materiałów. 

Będzie dostęp do pracowników i wtedy będziemy mogli sobie rozważać jeśli komuś na komisji 

czegoś nie dopowiemy, nie uda nam się omówić dokładnie tematu na komisji. Będziemy się 

ponownie spotykać na sesjach i analizować każdy dokument. Spotykajmy się po prostu                      

o 8 rano w posiedzenia sesji, niech się odbywają o 8:00 rano. Mamy wtedy dostęp                               

do dokumentów, do pracowników i wtedy będziemy mogli analizować dokładnie i prawnicy są 

wszyscy, wszyscy są dostępni. Proszę o zaprotokołowanie tego wniosku. 

Pani Lidia Frątczak - Przewodnicząca Rady Miejskiej :  

Na pewno przemyślę propozycję Pana Burmistrza.  

Pani Anna Dulemba – radna : 

Panie Burmistrzu bo chyba nie zrozumieliśmy się, ja nie kwestionuje braków formalnych, zadałam 

pytanie komu sprzedajemy bezprzetargowo działkę czy to jest jeden podmiot ? 

Pan Dariusz Miernik - Burmistrz Miasta i Gminy : 

to nie jest jeden podmiot. To są wszystkie podmioty,  które w tej chwili użytkują tą działkę i są                    

w tej chwili użytkownikami wieczystymi tej nieruchomości. Dodam, że nie ma znaczenia przy 

podejmowaniu uchwały, czy to jest jeden podmiot czy jest kilka, nie ma to znaczenia. 

16.e. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

na rzecz użytkownika wieczystego, nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Suchedniów. 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 
bezprzetargowym na rzecz użytkownika wieczystego, nieruchomości 
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gruntowej stanowiącej własność Gminy Suchedniów. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 71.43 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 2 14.29 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 14.29 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna WSTRZYMAŁA SIĘ 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 Maluszczak Tomasz PRZECIW 

10 Miernik Dorota PRZECIW 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 
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13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 30/IV/2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

na rzecz użytkownika wieczystego, nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Suchedniów stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

17. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty 

przez rolników i ich domowników oraz uchwalenie regulaminu określającego zasady handlu. 

17.a. prezentacja tematu przez Burmistrza MiG lub osobę upoważnioną, 

Projekt uchwały przedstawił Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu.  

17.b. opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego, 

Pozytywną opinię Komisji o projekcie uchwały przedstawił Pan Jacek Uba – Przewodniczący 

Komisji. 

17.c. dyskusja, 

Dyskusji nie odnotowano. 

17.d. głosowanie nad uchwałą w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki                       

i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

handlu, 

głosowanie głosowanie nad uchwałą w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz 
uchwalenia regulaminu określającego zasady handlu. 

jednostka Rada Miejska w Suchedniowie 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 29 sierpnia 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Dulemba Anna ZA 

2 Frątczak Lidia ZA 

3 Gałczyński Marek nieobecny 

4 Garbala Ewa ZA 

5 Kornecka Marta ZA 

6 Kowalik Izabela ZA 

7 Krogulec Waldemar ZA 

8 Lech Szymon ZA 

9 Maluszczak Tomasz ZA 

10 Miernik Dorota WSTRZYMAŁA SIĘ 

11 Pająk Arkadiusz ZA 

12 Pałac Marcin ZA 

13 Salwa Anna ZA 

14 Uba Jacek ZA 

15 Włodarczyk Mazurek Agnieszka ZA 

 

Uchwała Nr 31/IV/2024 w sprawie wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki                               

i soboty przez rolników i ich domowników oraz uchwalenia regulaminu określającego zasady 

handlu stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

18. Sprawy różne. 

Pani Ewa Antosik – Przewodnicząca Osiedla Nr 5 : 
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Panie Burmistrzu, mam prośbę do Pana. Bardzo proszę jak mój sąsiad zadzwoni, że drzewo leży na 

drodze. Proszę nie wysyłać oczyszczalni żeby to drzewo uprzątnęło, oczyszczalnia wchodzi 

bezprawnie na mój grunt. 

Pani Justyna Żołądek – mieszkanka Gminy : 

- pierwsza sprawa która się tutaj jakbywywiązała to co do dyskusji odnośnie zwiększenia 

prędkości na drodze. Ja absolutnie jestem przeciwko temu. Uważam, że 70 km na godz. tam 

jest niepotrzebne. Jako mieszkaniec Ostojowa na odcinku drogi 3,5 km mamy 4 przejścia 

dla pieszych. Jesteśmy zobowiązani przepisami zwalniać przed przejściami. Uważam                         

za bezpodstawne zwiększanie prędkości. Mamy szkołę, kościół ludzie są tam starsi,  

przechodzą nie zawsze też na przejściach. Leci obwodnica gdzie możemy dojechać szybko. 

Poza tym w niedługiej przyszłości jest w planach stworzenie ścieżki rowerowej poprzez 

zabrania części pasa więc będzie to droga węższa. Więc nie uważam, że tam powinno być 

70 km na godz. taka prędkość. Możemy zrobić zebranie z mieszkańcami i niechoni też się 

odnieśli do tego. Ja jako mieszkaniec uważam, że to jest tam niepotrzebne żebyśmy tak 

szybko jeździli. I tak jeżdżą piraci drogowi wystarczająco szybko; 

- druga sprawa to chciałabym się odnieść do odpowiedzi na relację Pani Ani Dulemby 

odnośnie planu miejscowego zagospodarowania kopalni. Z tej odpowiedzi 

wywnioskowałam, że wszystkie instytucje do których został skierowany ten projekt 

uchwały nie zgłosiły żadnych zastrzeżeń bo jakby tego nie usłyszałam. Chciałabym się 

dowiedzieć, co przeszkadza Radzie w uchwalenia tego projektu jeżeli nikt nie zgłasza 

żadnych zastrzeżeń, nie jest on nadal podany do konsultacji społecznych; 

-  czy Pan Burmistrz wystosował pismo do prywatnej osoby odnośnie uprzątnięcia tego 

terenu na ulicy Kościelnej, tego śmietniska; 

- chciałabym zwrócić uwagę, że za byłym FUT-em od ulicy Warszawskiej w stronę kolejki są 

naprawdę bardzo duże wysypiska śmieci nielegalne i tam można by zobaczyć do kogo                     

na działki wywożone i zająć tą sprawą. Czy to są tereny  jakieś nieuregulowane, a tylko 

sobie ludzie wyrzucają. 

Pan Arkadiusz Pająk – radny : 

chciałbym nawiązać do wcześniejszej wypowiedzi Pana Burmistrza i Pana Przewodniczącego Rady 

Powiatu. Chodzi mi o chodnik na ul. Langiewicza. Tam faktycznie została zakończona inwestycja 

kanalizacji, oddana do użytku, tylko niestety po tych pracach zostało troszeczkę rzeczy jeszcze nad 

tym chodniku do zrobienia. Problem jest taki, że po pracy ciężkich sprzętów, które kopały tą 

kanalizację, one często stały na chodniku i przez co ten chodnik się zapadł. Jest wiele miejsc takich, 

które mieszkańcy zgłaszają. Po deszczach chodnik się pokrzywił albo pozapadał. Z Panem 

Burmistrzem spisaliśmy  protokół tych uszkodzeń, co jeszcze należało poprawić ale po ostatnich 

opadach deszczu jeszcze troszkę zwiększyło się tych uszkodzeń. Wymienię po kolei jakby zacząć 

od przejazdu. Pierwszym miejscem jest skrzyżowanie ulicy Źródłowej i Langiewicza. Tam na ulicy 

Źródłowej jest wysypany destrukt i ponieważ ta woda z górki spływała to ona bardzo wyrzeźbiła 
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dużą dziurę między asfaltem  ul. Langiewicza a ulicą Źródłową. Następnym tematem jest 

wypłukanie przez ostatnie opady pomiędzy chodnikiem, a drogą począwszy od numeru 2                              

do numeru 26. Tam są takie miejsca gdzie jest takie wymycie, że zachodzi obawa, że ten chodnik 

się rozpadnie. Myślę że lepiej jest przeciwdziałać temu niż potem naprawiać cały chodnik. Jeszcze 

jest tak, że pod wpływem tych ostatnich opadów przepusty pod drogą, które są na początku ulicy 

Langiewicza oraz za drugą górką zostały pozapychane i ta woda niestety ale nie przepływa na drugą 

stronę ulicy pod spodem, tylko zostaje na chodniku lub właśnie wymywała piach między 

chodnikiem i robi się no niebezpiecznie. 

Pani Marta Kornecka – radna : 

Ja troszeczkę tak w odniesieniu do tematu, który poruszyła Pani Justyna Żołądek.  Ja też mam 

zgłoszenia od mieszkańców ulicy Warszawskiej w sprawie tak zwanej kolejki i właśnie śmieci, 

które się tam znajdują. Z Panem Burmistrzem rozmawialiśmy już na ten temat i moje dalsze 

pytanie. Panie Burmistrzu, umawialiśmy się na taki obchód osiedla nr 5 i czy w najbliższych dniach 

jest to możliwe ponieważ chodzi też jeszcze o te chodniki, które są zgłaszane przez mieszkańców 

do naprawy między posesją numeru 39, 41 i 118a. Czy będzie to możliwe z początkiem miesiąca 

żebyśmy się spotkali I po prostu omówili te dwie ważne sprawy. Sprawę śmieci i naprawy 

chodników. 

Pan Waldemar Krogulec – radny : 

chciałem w imieniu mieszkańców ulicy Nowej podziękować za wykonanie remontu tej ulicy. 

Jest teraz nawierzchnia asfaltowa. W związku z planowanym powołaniem Komisji Bezpieczeństwa 

Drogowego chciałbym w imieniu mieszkańców aby ustawić tam znak, jeżeli taka będzie 

możliwość, że jest to droga osiedlowa.   

Pani Izabela Kowalik – radna : 

w imieniu mieszkańców Michniowa zapraszam wszystkich Państwa na muzyczne pożegnanie lata                             

w Centrum Kształceniowo-Integracyjnym w Michniowie w dniu 7 września br.  

Pan Jacek Uba – radny : 

- zapraszam wszystkich Państwa i mieszkańców na Piknik Rodzinny nad zalewem                                 

w Mostkach w dniu 31 sierpnia br.; 

- dziękuję Przewodniczącemu Rady Powiatu za monitorowanie koszeń chodników                         

w Mostkach. Idzie to ciężko ale proszę o dalsze monitorowanie tego tematu.  

Pan Tomasz Maluszczak – radny : 

- chciałem się odnieść do punktu, który był tutaj już raz zgłoszony, prędkość w miejscowości 

Ostojów. Ja zgodziłbym się tutaj z Panią Justyną, która użyła pewnych argumentów. Ja bym 

dorzucił kolejne. Skoro kiedyś droga ekspresowa nr 7 przebiegała przez Ostojów i nie mieliśmy 

obwodnicy a w obszarze zabudowanym było ograniczenie do 50 km na godz. a teraz jest to droga 

gminna może będzie powiatowa, to dlaczego mamy zwiększać teraz dopuszczalną prędkość po tylu 
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latach, kiedy przez wiele lat było ograniczenie do 50. Doświadczenie zawodowe dotychczasowe 

mówi mi raczej, że bezpiecznie jest wtedy kiedy jest w obszarze zabudowanym do 50 km/h. 

Oczywiście są momenty kiedy w obszarze zabudowanym ograniczeniem można podwyższyć do 60, 

do 70 ale tutaj chyba nie mam uzasadnienia; 

- druga sprawa. Ja wiem, że Pan Burmistrz jest osobą o wysokim zaufaniu społecznym i wierzę                     

w to co Pan Burmistrz mówi. Niemniej jednak uchwały są publikowane w Dzienniku Urzędowym 

Województwa i tam nie ma możliwości żebyśmy odnaleźli coś czego być może tu w dzisiejszej 

uchwale w uzasadnieniu zabrakło. Na komisji wstępnie wyraziłem zgodę i byłem za tym żeby                     

to było. Jednak jeżeli koleżanka Dorota Miernik pewne rzeczy ujawniła a jesteśmy Rada jako organ 

kolegialny i dobrze że się wspieramy. Jeżeli coś takiego zostało wyłapane to nie po to żebyśmy 

później pracowali od 8 czy 9 i wysłuchiwali wszystkich urzędników. Tylko żeby na przyszłość 

pracownicy urzędu jedno czy dwa zdania więcej do uzasadnienia napisali. 

Pani Anna Dulemba – radna : 

- chciałam przede wszystkim podziękować za szybką reakcję odnośnie lampy na ulicy Szarych 

Szeregów ale ona się bardzo szybko popsuła. Nie wiem jaki tam jest problem bo już znowu                          

nie działa, a w zasadzie mryga, Prosiłabym tam skierować odpowiednie służby odnośnie tej samej 

lampy o której rozmawialiśmy; 

- druga prośba, przy skrzyżowaniu ulic Szarych Szeregów z Dawidowicza chyba przerdzewiały                    

na tablicach  te nazwy ulic z dojazdem do bloków. Tam były numery bloków, to odpadło. Gdyby 

się dało naprawić żeby na przykład kurierzy nie błądzili bo czasem jeżdżą i szukają bo tam jest ta 

numeracja też tak nie po kolei.  

Pan Szymon Lech – radny : 

mam pytanie częściowo do Pana Burmistrza częściowo do Pana Jerzego Żmijewskiego 

Przewodniczącego Rady Powiatu, bo zapewne tą wiedzę posiada. Pan Burmistrz dał nadzieję 

mieszkańcom ulicy Szeroka, że droga kiedyś tam powstanie i że nawet w przyszłym roku będzie 

zrobiony projekt. Mam pytanie. Został zrobiony plan zagospodarowania terenu. Jak to się ma                        

do właśnie projektowania ulicy, czy nie trzeba zmienić plan gospodarowania, jak ta sytuacja ma 

wyglądać.  

Pani Dorota Miernik – radna : 

Pani Burmistrzu ja nie mam podstaw żeby podważać Pana informacje, że może być że ten warunek 

jest spełniony, ale że tak powiem w procesie jakkolwiek legislacyjnym musimy się opierać                          

na jakieś dowodach, na oświadczeniach. Obowiązuje zasada pisemności i na to zwrócę uwagę. 

Niestety jest przytoczony ten konkretny warunek i nie ma tego odniesienia jest to pewna nauczka 

nie tylko dla pracowników ale także dla komisji, przewodniczącego komisji, który że tak powiem 

zajmuje się tymi sprawami organizuje ja to przy pierwszym, że tak powiem czytaniu wyłapałam  że 

tak powiem ten brak uzasadnienia faktycznego. To, że Państwo żeście przegłosowali jest to dosyć 

istotne, że tak powiem istotny brak. Jak wiecie każda uchwała trafia do Wojewody i obawiam się, 
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że jeżeli ktoś ma doświadczenie i szybkość czytania i że tak powiem sprawdzania uzasadnienia to 

dosyć szybko wyłapie i nie myślę żebyście Państwo w ten sposób przyspieszyli sprawę. W mojej 

skromnej ocenie opierając się na swoim doświadczeniu gdybym to nadzorowała i tak dalej  to bym 

stwierdziła nieważność po prostu tej uchwały. W takim układzie sprawa wraca do ponownego 

rozpatrzenia. To co Pan powiedział odnośnie trybu pracy Rady jak najbardziej można rozważać.  

Pani Marta Kornecka – radna : 

w imieniu swoim i mieszkańców ulic Warszawskiej, Jodłowej, Harcerskiej, Młynarskiej                                 

i Partyzantów zapraszam Państwa i mieszkańców na piknik rodzinny organizowany przy                                

ulicy Warszawskiej w dniu 7 września br. 

 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

- oczywiście zwrócę uwagę pracownikom, weźmiemy pod uwagę Państwa sugestie żeby 

bardziej analizować te przepisy prawa i bardziej uszczegóławiać uzasadnienia do uchwał; 

- wrócę do tych chodników Langiewicza, Żeromskiego i Warszawska. Myślę, że dobrym 

rozwiązaniem będzie, że przejdziemy ulicę Warszawską i sprawdzimy. Myślę,                                   

że w przyszłym tygodniu znajdziemy czas żeby zrobić ten obchód; 

- Langiewicza i Żeromskiego postaram się zorganizować spotkanie,  radnych poinformuje 

kiedy może dojść do takiego spotkania i jeszcze raz obejdziemy te drogi. Zastanawiam się 

czy wykonawcę też tych robót kanalizacyjnych prosić, zobaczymy. Ja będę jeszcze 

rozmawiał z wykonawcami bo mogą mieć jakieś swoje uwagi, swoje roboty. Nie wiem 

może lepiej byłoby napisać protokół i po prostu ich zobowiązać, a nie dyskutować z nimi                              

na drodzę, prawda; 

- wracam do tego przejścia jeszcze w Mostkach bo faktycznie tam zostało wybudowana 

ścieżka pieszo-rowerowa w sąsiedztwie Domu Kultury. Jest wyznaczone przejście dla 

pieszych i też nie wiem, chyba będę musiał się spotkać. Wczoraj tam byłem w tym miejscu                  

i dlatego jak rozmawialiśmy w tej chwili to przypomniałem sobie tą sytuację. Ruch pieszy 

jest odprowadzony na pobocze drogi, nie ma tam utwardzenia żadnego. Po drugiej stronie 

drogi nie ma peronu żadneg. Nie wiem, też będę musiał chyba z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych porozmawiać i ustalić jakieś wspólne działania żeby przynajmniej jakiś 

odcinek chodnika tam wybudować. Byłoby to tak zgodnie z przepisami, zgodnie                                 

z warunkami technicznymi jakim powinny odpowiadać drogi przeprowadzone, wykonane. 

Trochę jest niebezpiecznie w tej chwili tam na tym przejściu; 

- lampa ulica Szarych Szeregów i te nazwy do tych bloków. Zapisałem to ale prosiłbym 

Szanowni Państwo bo to są takie sprawy bieżące, nie wiem nie wiem jak dawno ta lampa 

nie świeci. Można zatelefonować do urzędu, nie czekać na na sesję, będziemy szybciej 

reagować; 
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- znam ten problem tych śmieci na ulicy Warszawskiej, tam od Warszawska 40                             

w sąsiedztwie. Jest tam nie uregulowany stan prawny. Rozmawiałem z właścicielką tej 

posesji numer 40, oni sami tam próbują ci sąsiedzi tej nieruchomości trochę porządkować te 

tereny. Wiedzą nawet też, bo mam takie zgłoszenie kto tam te śmieci z sąsiadów przywiózł, 

będziemy interweniować; 

- teren uporządkowania działki przy ulicy Kościelnej. Jesteśmy w stałym kontakcie                              

z właścicielem tej działki. Na przyszły tydzień też jeszcze jestem z nim umówiony, jeszcze 

też będę tam interweniował. Przez jakiś czas było trochę lepiej na tej działce, było 

uporządkowane, ale widzę ostatnie dni znowu tam są śmieci; 

- punkt do handlu. Państw, którzy uczestniczyli w posiedzeniu Komisji Rozwoju… to macie 

dokładnie adres podany. Uchwała została podjęta i ten punkt będzie tam organizowany. 

Oczywiście podamy to do publicznego wglądu, publiczną informację. To miejsce znajduje 

się przy ulicy Bodzentyńskiej w kierunku zbiornika, na wprost ulicy Słowackiego;   

- nie wiem Pani Ewo co z tym drzewem na działce. Nie przypominam sobie żebym tam 

wysyłał pracowników swoich, ale faktycznie te tereny w Suchedniowie one są. Mamy takie 

miejsca gdzie po prostu korzystamy, dojeżdżamy do posesji. Wczoraj taka sytuacja była na 

ulicy Langiewicza. Też tam ludzie dojeżdżają do posesji swoich poprzez jak się okazuje 

tereny prywatne. Właściciel próbuje ogrodzić swoją nieruchomość i robi się konflikt 

sąsiedzki no bo od zawsze się dojeżdżało do posesji poprzez jakąś tam drogę. Okazuje się, 

że ta droga to jest na terenie prywatnym, ludzie przychodzą z problemem do Gminy,                       

nie zawsze te problemy Gmina ma możliwość rozwiązać bo każdy ma prawo użytkować 

swoją nieruchomość tak jak to sobie zaplanuje, jak to zamierza i nie musi tego konsultować 

z sąsiadem i nie musi też zezwalać na to żeby sąsiad po prostu użytkował w jakieś tam 

sposób wykorzystywał jego nieruchomość. Wczoraj miałem takie dosyć długie spotkanie bo 

już po godzinach pracy urzędu ale też nie doszliśmy do żadnego rozwiązania, no bo każdy 

może tą swoją nieruchomość grodzić w granicach swojej własności. Umówiliśmy się w ten 

sposób, że jeszcze przez najbliższy tydzień to ogrodzenie nie będzie budowane, ale 

geodezyjnie działka została wyznaczona, granice wskazane, popalikowane. Teraz każdy ma 

świadomość jak może korzystać, z tym że w tej chwili tam akurat na ulicy Langiewicza 

dojście i dojazd do budynku to jest droga o szerokości około 2 m. Czyli jest niemożliwe 

żeby tam czymkolwiek dojechać, czy dowieźć opał, czy odebrać o śmieci czy nawet wozem 

asenizacyjnym podjechać. Występują problemy takie, z którymi na co dzień Państwo się nie 

spotykacie a do urzędu ludzie przychodzą z różnymi sprawami. Czasami takimi jak 

powiedziałem gdzie nie możemy im za wiele pomóc czy poradzić. Każda działka  powinna 

mieć dostęp do drogi publicznej i w takiej sytuacji nawet jeśli właściciel wystąpi do sądu                   

o ustalenie drogi koniecznej sąd taką drogę ustali; 

- mamy problem z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego terenu 

kopalni w Suchedniowie. Te instytucje, o których dzisiaj tutaj mówiliśmy, którch zostały 

przytoczone nazwy. Informujemy te instytucje o tym, że została przyjęta uchwała Rady 
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Miejskiej o przystąpieniu do sporządzenia planu. Wtedy instytucje dają swoje warunki jakie 

chcą żeby były spełnione w związku z przygotowaniem takiego dokumentu. Następnie jeśli 

już jakiś projekt planów zostanie przygotowany to znów wysyłamy projekt tego planu                      

do opiniowania, bądź uzgadniania bo to też są dwa rodzaje dokumentów. Mieliśmy                            

z Urzędu Górniczego warunki i z ochrony środowiska warunki, które urbanista, z którym 

mamy podpisaną umowę miał obowiązek spełnić. Mieliśmy wątpliwość co do 

wykorzystania tego terenu po wyeksploatowaniu tego złoża, w jakim kierunku może iść 

rekultywacja tego terenu. Urząd Górniczy wskazał nam, że to tylko może być kierunek 

leśny, bądź wodny, albo zalać wodą albo zalesić. Są pewne wątpliwości czy tylko w ten 

sposób możemy ten teren w przyszłości wykorzystać bo on jest położony z takim w miejscu 

gdzie jest oddalony od zabudowy mieszkalnej, położony pomiędzy lasami, dostępny 

komunikacyjnie drogą, która spełnia odpowiednie parametry techniczne. Można byłoby go 

wykorzystać również pod inne cele żeby jeszcze Urząd Górniczy rozważył możliwość 

lokalizacji jakiejś działalności tam. Wiecie Państwo też, że kontrowersyjne są te zapisy, 

które wynikają ze studium uwarunkowań. Chociaż studium nie jest dokumentem prawa 

miejscowego, tylko określa jakieś kierunki w zagospodarowaniu przestrzennym. Należałoby 

ostrożnie podchodzić do tego terenu. Jest położony na głównym zbiorniku wód 

podziemnych, jest dużo takich uwarunkowań gdzie należy rozważnie podchodzić                               

do możliwości zagospodarowania tego terenu. Mamy zgodnie z tą umową zawartą                              

z urbanistą przyjęty harmonogram prac, który nakłada na urbanistę pewne obowiązki, które 

należy zrealizować w określonych czasie. W tej chwili wiemy już, że ten plan 

opracowywany jest poza tym harmonogramem. Urbanista nie zrobił pewnych rzeczy 

zgodnie z tym czasem jaki został narzucony w umowie o prace planistyczne. 

Przygotowaliśmy wniosek o nałożenie kary pieniężnej na urbanistę, powiadomiony został                 

o tym w trakcie trwania umowy. Będziemy szukać kogoś innego kto dokończy tą umowę. 

Trudno mi na dzisiaj jeszcze odpowiadać na to pytanie. W przyszłym tygodniu 

zapowiedzieli się do mnie na spotkanie właściciele tego terenu, też pewnie zainteresowani 

na jakim etapie jest opracowanie tego planu. Będziemy ostrożni jeśli chodzi o ten teren, 

żeby zabezpieczyć tutaj zarówno teren miasta, teren tego tych bogactw jakie tam mamy, 

główny zbiornik wód podziemnych, złoże gliny i bezpieczeństwo mieszkańców. Trudne są 

rozmowy nie tylko z tym wykonawcą. Mamy inne też trudne rozmowy gdzie ceny usług, 

ceny robót budowlanych bardzo szybko rosną. W tej chwili rozmawiamy jeszcze o budowie 

dwóch dróg gdzie mamy umowy pozawierane. Wykonawcy żądają od nas wyższej kwoty, 

na razie jeszcze o tych robotach nie rozmawiamy, nie informowaliśmy Państwa ale to 

chodzi tutaj o ulicę Choroszewskiego  gdzie jest umowa i do końca tego roku powinna być 

zrealizowana. Mamy też przetarg ogłoszony i termin związania ofertą jest chyba                                

16 września br. Wczoraj się odbyły negocjacje jeszcze z wykonawcą. To jest przetarg 

ogłoszony przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich gdzie wpisana była budowa ulicy 

Jodłowej. Nie wiem jeszcze jak się to zakończy ale myślę, że na następnej sesji  dostaniecie 

państwo informację od nas; 
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- temat ulicy Szerokiej. W przypadku ulicy Szerokiej musimy mówić o przebudowie bądź 

budowie tej drogi. Ona musi być wybudowana zgodnie z zapisami obowiązującego 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. W planie miejscowym ulica Szeroka 

została przyjeta została zaprojektowana jako droga z obustronnymi chodnikami,                                

z obustronnymi pasami zieleni oddzielającymi jezdnię od chodników. Przebiega zgodnie                       

z planem miejscowym od ulicy Stokowiec do ulicy Jarzębinowej. Gmina już częściowo 

zaczęła w poprzednich latach wykupy tych terenów pod budowę ulicy Szerokiej zgodnie                             

z tym planem. Mieszkańcy regulowali stan prawny swoich działek, dzielili, przepisywali, 

sprzedawali . Wykupywaliśmy od mieszkańców ten eren przeznaczony pod ulicę ale tylko              

w części tych działek, które były jakimś przedmiotem jakieś regulacji. Jesteśmy 

właścicielem niektórych tych terenów już w takiej szerokości ale jeszcze nie w całości. 

Część ulicy Szerokiej powiedzmy tu bezpośrednio od Stokowca, stan prawny też jest taki 

trochę dyskusyjny jeśli chodzi o tą drogę po której się w tej chwili ruch odbywa. Uchwała 

Rady Miejskiej  jest podjęta o zmianie tego planu i myślę, że w latach najbliższych napewno  

trzeba będzie przystąpić do sporządzenia nowego dokumentu planistycznego. Tam jeszcze 

mamy ten teren taki wskazany, który nie jest przydatny pod zabudowę mieszkaniową.                    

Tak mniej więcej pośrodku tego terenu pomiędzy ulicą Langiewicza a ulicą Szeroką 

przechodzi taki pas terenu, który przeznaczony był pod zieleń. W pierwszej wersji planu 

miał być park,  miały być tereny sportowe ale gdyby ten teren został tak przygotowany to 

gmina miałaby obowiązek wykupić ten teren. Potem był drugi projekt planu gdzie te tereny 

zielone zostały dołączone do terenów, na których można budować i wtedy powstały tam 

duże działki budowlane z wykorzystaniem zieleni. Z tego co pamiętam to Gmina jest 

właścicielem już jednej z tych działek właśnie od Langiewicza do Szerokiej. Zapraszam 

Państwa w wolnej chwili jeśli jesteście zainteresowani albo zorganizujmy komisję Panie 

Przewodniczący. Jedną komisję poświęćmy po prostu na temat planowania przestrzennego, 

żebyśmy sobie zobaczyli plany jakimi w tej chwili dysponujemy. Jesteśmy na etapie 

przygotowywania planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego to będzie taka 

orientacja dla Państwa. Możemy taką komisję nawet poszerzyć o radnych, możemy kogoś 

jeszcze zaprosić. 

 

Pani Justyna Żołądek – mieszkanka Gminy : 

chciałabym tylko dopytać w temacie planu zagospodarowania kopalni. Kto teraz występuje                            

o zmianę kierunku możliwości innych działalności. 

Pan Dariusz Miernik – Burmistrz Miasta i Gminy : 

nie występujemy, rozważamy czy niekorzystniej byłoby mieć jeszcze inne możliwości 

zagospodarowania tego terenu na przykład pod jakąś działalność gospodarczą, mieć możliwość 

prowadzenia tam jakieś działalności nie uciążliwej.  
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19. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu treści porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła obrady                                      

IV  w kadencji sesji Rady Miejskiej w Suchedniowie. 

 

      Protokołował                                     Sekretarz obrad                                    Przewodnicząca 

                                                                                                                               Rady Miejskiej 

 

Mariusz Ślusarczyk                                    Ewa Garbala                                       Lidia Frątczak 

 

Zapis transmisji powyższej sesji Rady Miejskiej znajduje się pod linkami: 

https://portal.posiedzenia.pl/suchedniów  

https://www.suchedniow.bip.doc.pl  

https://www.suchedniow.pl 

 

Wydrukowano z systemu do obsługi posiedzeń stacjonarnych i zdalnych posiedzenia.pl 


